國立中與大學學生自治團體暨社團參與校外競賽獎勵辦法

95年6月15日94學年度第2學期學生事務會議訂定 Approved at the Student Affairs Meeting on June 15, 2006 for the second semester of the 94th school year 101年5月29日100學年度第2學期學生事務會議修正 Amended at the Student Affairs Meeting on May 29, 2012 in the second semester of the 100th school year 105年10月28日105學年度第1學期學生事務會議修正(第1、2、6、7條) Amended at the Student Affairs Meeting on October 28, 2016 in the first semester of the 105th school year (Articles 1, 2, 6, 7) 106年4月28日105學年度第2學期學生事務會議修正(第1、2、3、4、5、6、7、8條) Amended at the Student Affairs Meeting on April 28, 2017 in the second semester of the 105th school year (Articles 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8) 110年12月3日110學年度第1學期學生事務會議修正(第2、3、4條) Amended at the Student Affairs Meeting on December 3, 2021 in the first semester of the 110th school year (Articles 2, 3, and 4) 114年11月28日114學年度第1學期學生事務會議修正(第2、4條) Amended at the Student Affairs Meeting on November 28, 2025 in the first semester of the 114th school year (Articles 2 and 4)

- 第一條 國立中興大學(以下簡稱本校)爲鼓勵本校學生自治團體及社團參與校外競賽,展現課 外活動成效,積極爭取榮譽,特訂定本辦法。
- Article 1 National Chung Hsing University (hereinafter referred to as "NCHU") has established the Incentive Measures for Student Self-Governing Organizations and Associations to Participate in Off-Campus Competitions (hereinafter referred to as "Measures") to encourage student self-governing organizations and associations to participate in offcampus competitions, to demonstrate the achievements of extracurricular activities, and to actively strive for honors.
- 第二條 本辦法之獎勵範圍為本校學生自治團體及社團經課外活動組核定以本校名義參與政府 機關主辦或委辦之全國性競賽(全國大專校院運動會除外)或國際性競賽且未頒發獎金 者。

本辦法之國際性競賽,指由各國舉辦且其參賽組別最近三年皆有平均四個以上國家參 加為原則,不包含表演賽、邀請賽及觀摩賽。

- Article 2 The Measures are to award prizes to students who participate in national or international competitions organized or commissioned by government agencies (Excluding the National Intercollegiate Athletic Games) in the name of NCHU through the Extracurricular Group and who have not been awarded prizes.
 - International competitions refer to those held by various countries and in which an average of more than four countries have participated in each category in the past three years, excluding exhibition competitions, invitational competitions, and observation competitions.
- 第三條 依本辦法申請獎勵時,應於每年4月1日至4月30日或10月1日至10月31日前填寫「國立中興大學學生自治團體及社團參與校外競賽獎勵申請表」,並檢附核定參賽證明、參賽隊伍數證明、參賽文件及得獎證明,向課外活動組提出申請。

- 第四條 本校學生自治團體及社團經報名參與全國性競賽或國際性競賽獲得前三名(若參賽隊 數超過20隊則取前6名),並經課外活動組審查通過後,獎勵方式如下:
 - (一)個人組:第一名獎勵金一萬元,第二名獎勵金八千元,第三名獎勵金七千元,第四 名獎勵金六千元,第五名獎勵金五千元,第六名獎勵金四千元。
 - (二)小型團體組(八人以內):第一名獎勵金一萬六千元,第二名獎勵金一萬二千元,第 三名獎勵金八千元,第四名獎勵金七千元,第五名獎勵金六千元,第六名獎勵金伍 千元。
 - (三)大型團體組(九人以上):第一名獎勵金四萬八千元,第二名獎勵金三萬六千元,第 三名獎勵金二萬四千元,第四名獎勵金二萬一千元,第五名獎勵金一萬八千元,第 六名獎勵金一萬伍千元。

前項各款獎勵金,依參賽隊伍數多寡調整比例,3隊以下不予獎勵,參賽4至8隊乘以0.4 倍;9至13隊乘以 0.6 倍;14至19隊乘以0.8倍;200隊以上乘以1倍計算。

若為國際賽依參賽隊伍調整比例後再乘以3倍。

第一項獎勵包含各該名次之相當等級者。

- Article 4 If the student self-governing organizations of NCHU have won the first three places (or the first six places if the number of participating teams exceeds 20) in national or international competitions and have been approved by the Extracurricular Group, they will be awarded in the following manner.
 - (1) Individual group: NT\$ 10,000 for the first place, NT\$ 8,000 for the second place, NT\$ 7,000 for the third place, NT\$ 6,000 for the fourth place, and NT\$ 5,000 for the fifth place, and NT\$ 4,000 for the sixth place.
 - (2) Small group (within eight members): NT\$ 16,000 for the first place, NT\$ 12,000 for the second place, NT\$ 8,000 for the third place, NT\$ 7,000 for the fourth place, and NT\$ 6,000 for the fifth place, and NT\$ 5,000 for the sixth place.
 - (3) Large group (more than nine members): NT\$ 48,000 for the first place, NT\$ 36,000 for the second place, NT\$ 24,000 for the third place, NT\$ 21,000 for the fourth place, and NT\$ 18,000 for the fifth place, and NT\$ 15,000 for the sixth place.

The bonuses stipulated in the preceding paragraphs may be adjusted according to the number of participating teams, namely, no awards will be given if there are fewer than three teams; multiply by 0.4 times for 4-8 teams; multiply by 0.6 times for 9 to 13 teams; multiply by 0.8 times for 14 to 19 teams; multiply by 1 time for more than 19 teams.

If it is an international competition, it will be multiplied by 3 times after adjusting the ratio according to the number of participating teams.

The first award includes the equivalent of each ranking.

- 第五條 各自治團體及社團每學年申請團體獎勵金及個人獎勵金,最高以十萬為限,所獲獎勵金作為自治團體及社團活動經營之用。
- Article 5 The self-governing organization and association may apply for group and individual awards up to a maximum of NT\$ 100,000 per year. The bounty received shall be used for the

operation of the organization and association.

- 第六條 参加競賽獲獎之學生,另依本校學生獎勵規定,由輔導單位提請敘獎。
- Article 6 Students who have won prizes in the competition will be nominated for awards by the counseling unit in accordance with the Student Award Regulations of NCHU.
- 第七條 本項獎勵金由本校學生公費及獎助學金項下支應。
- Article 7 The award shall be covered by the NCHU's student public funds and scholarships.
- 第八條 本辦法經學生事務會議通過,陳請校長核定後實施,修正時亦同。
- Article 8 After the Measures are reviewed and approved by the Student Affairs Meeting, they will be presented to the principal for approval and implementation, and the same applies to amendments.